

## Referat Fællesbestyrelse den 18-9-2019

### Deltagere:

Kim Lauritsen, Rasmus Hansen, Sebrina Laursen, Karen Krautwald, Anja Kjeld Andersen, Lisbeth Dam Truelsen, Tove Nørskov Johansen, Michael Søndergaard (Børnehuset), Solveig Strunck (skolen), Christina Obel Bennedsgaard, Lau Sørensen, Dorthe Steendahl Vestergaard

**Elevråd:** Afbud

**Afbud:** Kim Lauritsen

**Mødet afholdes på skolen kl. 17.00 – 20.00**

### Forplejning: Sebrina

Punkt	Dagsorden m/kort beskrivelse	ODB	Referat	Tid
1.	<b>Godkendelse af referat fra 14082019</b> <b>Underskrives</b> Kommentarer til dagsorden?	<b>O</b> <b>B</b>	<i>Referat godkendt</i>	17.00- 17.05
2.	<b>Elevrådet</b>	<b>O</b>	<i>Elevråd er ikke konstitueret og 9 kl. er i København</i>	
3.	<b>Nyt fra:</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Ledelse <ul style="list-style-type: none"> <li>○ Skole og SFO</li> <li>○ Børnehuset</li> </ul> </li> <li>• Formanden</li> <li>• Samråd</li> <li>• Andre</li> </ul>	<b>O</b>	<ul style="list-style-type: none"> <li>• <b>Ledelse:</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>- <i>Vi er kommet godt i gang med et forløb om tekstforståelse med Lis Pøhler.</i></li> <li>- <i>6 kl. og 9 kl. skal lave masseeksperiment om plastik i uge 39.</i></li> </ul> </li> <li>• <b>Skole og SFO</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>- <i>Vi er nu fuldtallig på personale siden så alt er nu oppe og køre. Vi kigger på om der er penge til at ansætte lidt mere personale.</i></li> </ul> </li> <li>• <b>Børnehuset</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>- <i>Vi er ved at finde en rytme efter sommerferien og der arbejdes videre med fokus på godt samarbejde.</i></li> <li>- <i>Der er fokus på sprog, så der er lavet sproggrupper tirsdag formiddag</i></li> </ul> </li> </ul>	17.05- 17.40



			<ul style="list-style-type: none"> <li>- Der skal desuden fokus på fællesskaber. Både arbejdsfællesskaber og børnefællesskaber.</li> <li>- Det er besluttet at man må invitere hjem til fødselsdag enten på ens 3 eller 4 års fødselsdag.</li> <li>- Der bliver etableret et mudderhul på et sted hvor der i forvejen naturligt samles en masse vand.</li> <li>- Vi er ved at søge Nordea fonden om friluftsmaterialer.</li> </ul> <ul style="list-style-type: none"> <li>• <b>Formanden:</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Intet</li> </ul> </li> <li>• <b>Samråd den 28-8:</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Karen, Lisbeth og Dorthe har været afsted og der blev der gennemgået økonomi. På daværende tidspunkt var der ikke lavet aftale mellem regering og KL</li> <li>- Workshop om "Fri for Mobberi", Bevægelse og den nye fraværsstrategi</li> <li>- Workshop om madplan, sorgplan til børnehuse og sundhedsplejerske.</li> <li>- Workshop om mobilpolitik</li> <li>- Samrådets time om hvordan man kan skrive høringssvar</li> </ul> </li> <li>• <b>Andre</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Intet</li> </ul> </li> </ul>	
4.	Økonomi	O	<ul style="list-style-type: none"> <li>- Forventet driftsoverskud på skolens budget på 109.000 kr men pga gammel gæld er der et forventet underskud på 250.000 kr</li> <li>- Forventet underskud på børnehusets budget på 359.000 kr. bl.a. pga fratrædelser og vikarer.</li> <li>- SFO'en ser ud til at gå op.</li> </ul>	



5.	<b>Forældremøder - tilbagemeldinger</b>	<b>O</b>	- Der var ikke noget særligt. Ville være rart at få afklaret om perioden for at sidde i bestyrelser er sat ned til 2 år eller om man fastholder 4 år i Herning ?	17.50- 18.00
6.	<b>Høringssvar budget 2020</b>	<b>O</b>	- Høringssvar er sendt ind.	18.00- 18.10
7.	<b>Sundhedspolitik – børnehus. Gennemgang af sundhedspolitikken i børnehuset og eventuelle tilretninger. Vedlagt som bilag.</b>	<b>O D B</b>	- Sundhedspolitik hedder kostvejledning. Den er gennemgået og rettet. Christina og Lau kigger på hvordan regler omkring fødselsdag skal formuleres	18.05- 18.25
8.	<b>Sundhedspolitik skole – herunder drøftelse af hvad elever må tage med på skolen fra Spar</b>	<b>O D B</b>	- vi har pt ikke et sundhedsprincip for skolen men ledelsen tænker at det skal følge den der ligger for børnehuset så der ikke opleves den store forskel. - snackordning og kageordning i klasserne drøftet - Fødselsdage må man gerne tage kage/snack med til - Snackordning/kageordning indstilles til at blive afskaffet da vi synes der er nok til fødselsdage og andre særlige lejligheder. Det bliver også taget op på et personalemøde. - Liste fra overbygningen omkring kost er godkendt. Se bilag	18.25 – 18.45
9.	<b>Støtteforening - Status ved Sebrina</b>	<b>O D B</b>	- Støtteforeningen er annonceret på forskellige møder. - Sebrina går med fra Fællesbestyrelsen - Økonomien skal primært bestå af sponsorater og kontingent og så enkeltstående arrangementer. - Der arbejdes på et arrangement med Bamsehospitalet. - Der må gerne komme input fra børnehus og skole til hvad støtteforeningen kan bidrage med.	18.45- 19.00



10.	<b>Antimobbestrategi – revision af denne. Kan vi ændre den så den gælder begge steder?</b>  <b>Vedlagt som bilag</b>	<b>O D B</b>	- Antimobbestrategien drøftet og der er kommet med ændringsforslag. Der bliver udarbejdet et forslag til næste FB møde.	19.00- 19.15
11.	<b>Kommende punkter:</b>		<ul style="list-style-type: none"> <li>• Politikker i Børnehus</li> <li>• Principper i skolen</li> <li>• Årsplan</li> <li>• Vision for skole og børnehus</li> <li>• AULA</li> </ul>	19.15- 19.25
12.	<b>Evt.</b>		<p>- der er nogle forældre der har syntes at vuggestuebørn har været meget i børnehaven. Strukturen er ændret fra uge 36</p> <p>- Sebrina tager samråd 14/11 på rådhuset</p> <p>- Tove tager samråd 18/11 på rådhuset</p> <p>- revideret Forretningsorden sendes ud.</p> <p>- Bestyrelsen må gerne tjekke den nye hjemmeside inden uge 43. Lau sender ud hvornår den er klar til gennemgang.</p>	19.25- 19.40
13.	<b>Næste ordinære møde: Forplejning:</b>		Næste møde 6-11-2019	

Referent:  
Lau Sørensen

